



တၢ်ကဲထီၣ်သးတၢ်ဟံၣ်ဖျါ

လါစဲးပထုဘၢၣ် ၃၀ သီ, ၂၀၂၄ နံၣ်/ KHRG လံာ်ကတြၢ်နီၣ်ဂံၢ်- 24-240-11

ချၢၣ်လွံၢ်ထူၣ်ကီၢ်ရ့ၣ် တၢ်ကဲထီၣ်သးတၢ်ဟံၣ်ဖျါ- ဖိသၣ်ပိာ်မုၢ် ၁၄ နံၣ်တဂၤ ဘၣ်ဒိဝဲဒၣ်ဒီးဟီၣ်လၢမုၢ်ပိာ်ဖဲမူကီၢ်ဆၣ်, လါမ့ၤ ၂၀၂၄ နံၣ်

တၢ်ကဲထီၣ်သးတၢ်ဟံၣ်ဖျါတဘျီအံၤဟံၣ်ဖျါထီၣ်ဝဲ တၢ်ကဲထီၣ်သးဖဲ မူကီၢ်ဆၣ်, ချၢၣ်လွံၢ်ထူၣ်ကီၢ်ရ့ၣ် ဖဲ လါမ့ၤ ၂၀၂၄ နံၣ်အပူၤ န့ၣ်လီၤ. ဖဲ လါမ့ၤ ၂၉ သီ ဂီၤခိၣ်အဆၢကတီၢ် ဖိသၣ်ပိာ်မုၢ် ၁၄ နံၣ် တဂၤလၢ ဟ--- သဝီ, န့ၣ်သၤကွၢ်ကရူၢ်, မူကီၢ်ဆၣ်ပူၤတဂၤ ယီၤဘၣ်ဝဲဟီၣ်လၢမုၢ်ပိာ် လၢတၢ်ဒီးလီၤအိၤလၢ ထံကီၢ်တၢ်ပတၢ်ပြးကီၢ်ကးကရၢ (SAC) သးလၢအမ့ၢ် (ခမရ - ၄၃၉), (ခမရ - ၃၀၇), တမ- ၇၇ တၢ်ပဖိလၢသးရ့ၣ်တဖု ဖဲအသဝီပူၤန့ၣ်လီၤ. အခိၣ်လၢအထွဲတကပတူၢ်ဒီးဖျိးထီၣ်ကွံာ်ဝဲလၢမုၢ်ပိာ် ပိာ်ဖဲထီၣ် ဒီးအခိၣ်လၢအစ့ၣ်တကပစ့ၢ်ကီးဘၣ်ဒိဝဲဒၣ်န့ၣ်လီၤ. လီၤကဝီၤ KNLA သးဖိတဖၣ်အတၢ်ရဲၣ်ကျဲၤမၤစၢၤအဖိခိၣ် အဟံၣ်ဖိယီၤဖိလဲၤဆၢအိၤဆူ ကညီဒိကလုာ်စၢၤဖျိာ်ကရၢ (KNU) ပၤဆၢတၢ်ဆါဟံၣ်တဖျါဖဲ ဖျိထုာ်ကရူၢ်ပူၤလၢကယါကျါ ဝဲအခိၣ်လၢအဘၣ်ဒိအဂီၢ်န့ၣ်လီၤ. လၢတၢ်ကဲထီၣ်သးအံၤအဖိခိၣ် ဒုသဝီဖိသ့ၣ်တဖၣ်ပျဲတၢ် ဒီးဘၣ်အိၣ်ဝဲလၢတၢ်ပျဲတၢ်ဖုးအ ပူၤန့ၣ်လီၤ.¹

(၁) တပတီၢ်- တၢ်ကဲထီၣ်သးအဂီၢ်လီၤတၢ်လီၤဆဲး

တၢ်ကဲထီၣ်သးအကလုာ်	မုၢ်ပိာ် ပိာ်ဖဲထီၣ်ဒီး ဘၣ်ဒိဝဲ ဖိသၣ်ပိာ်မုၢ် ၁၄ နံၣ် တဂၤ
တၢ်ကဲထီၣ်သးမုၢ်နံၣ်မုၢ်သီ	လါမ့ၤ ၂၉ သီ, ၂၀၂၄ နံၣ်
တၢ်ကဲထီၣ်သးတၢ်လီၤတၢ်ကျဲ (သဝီ, ကရူၢ်, ကီၢ်ဆၣ်, ကီၢ်ရ့ၣ်)	ဟ--- သဝီ, န့ၣ်သၤကွၢ်ကရူၢ်, မူကီၢ်ဆၣ်, ချၢၣ်လွံၢ်ထူၣ်ကီၢ်ရ့ၣ်

¹ တၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျါလၢ လံာ်ဟံၣ်ဖျါတဘျီအံၤအပူၤန့ၣ် တၢ်ဒီးန့ၣ်ဘၣ်အိၤဖဲ လါမ့ၤ ၂၀၂၄ နံၣ်အပူၤန့ၣ်လီၤ. ဘၣ်တၢ်ဆၢဟ့ၣ်ထီၣ်အိၤလၢ လီၤကဝီၤပှၤမၤသကိး တၢ်တဂၤ ဖဲ ချၢၣ်လွံၢ်ထူၣ်ကီၢ်ရ့ၣ် အပူၤ လၢအဘၣ်တၢ်သိၣ်လိအိၤ လၢကညီဂွံဝီခွဲးယာ်ကရူၢ် KHRG လၢကမၤနီၣ်မၤယါတၢ်မၤဘၣ်ဒိပှၤဟီၣ်ခိၣ်ဖိခွဲးယာ် အတၢ်အိၣ်သးတဖၣ်ဖဲလီၤကဝီၤပူၤန့ၣ်လီၤ. ပှၤတူၢ်ဘၣ်တၢ်တဖၣ်အမံၤ, တၢ်ဂီၤဒီး အိၣ်ဆိးလီၤကျဲ လီၤတၢ်လီၤဆဲးတဖၣ်န့ၣ် တၢ်မၤလီၤဘၢအိၤလၢအဝဲ နီၣ်ကစၢ်တၢ်ဘၣ်တၢ်ဘၢအဂီၢ်န့ၣ်လီၤ. တၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျါလၢ တၢ်ကွဲးရဲပုးအါထီၣ်အိၤ ဖဲ ပနီၣ်ကဝီၤအပူၤန့ၣ် မ့ၢ်ဝဲဒၣ် KHRG အတၢ်ကွဲးရဲထီၣ်တၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျါ န့ၣ်လီၤ.

ပှၤလၢအတူၢ်ဘၣ်တၢ်တၢ်အဂ့ၢ်အကျိၤ	
မံၤ	မဒ---
သးနံၣ်	၁၄ နံၣ်
မုၢ်/ ခွါ	မုၢ်
ကလုာ်	ပယီၤ
ထီၣ်ပှၤ / သဘျုး	-
တၢ်ဖဲးတၢ်မၤ	ကိၣ်ဖိ
တၢ်ဘူၣ်တၢ်ဘါ	ဘူးဒး
တၢ်ဟံးမူဒါ/ လီၤလၢ	သဝီဖိ
အိၣ်ဆိးဒူသဝီ	ဟ--- သဝီ, နံၣ်သၤကွၢ်ကရူၢ်, မူကီၢ်ဆၢ, ချၢၣ်လွံၢ်ထူၣ်ကီၢ်ရၢၣ်

ပှၤလၢအမၤအပယုဲတၢ်တၢ်အဂ့ၢ်အကျိၤ				
မံၤ	လီၤလၢ	သးကျိၤ/ သးရၢၣ် / သးတြိၤ	အိၣ်သ့ၣ်လီၤသးလီၤကျဲ /သးကလၢ	အခိၣ်အမံၤဒီးလီၤလၢ
တသ့ၣ်ညါ	တသ့ၣ်ညါ	သးဟံးဖိၣ်လၢ (ခမရ - ၄၃၉), (ခမရ - ၃၀၇), တမ- ၇၇ တၢ်ပၤဖိလၢ သးရၢၣ်လၢတၢ်တ သ့ၣ်ညါအသးရၢၣ်နီၣ်ဂီၢ်ဘၣ်တရၢၣ်	ကညီၣ်ကွၢ်သးကလၢ (ခမရ - ၄၃၉), စ့ၤဝဲၣ်သးကလၢ (ခမရ - ၃၀၇), နံၣ်သၤကွၢ်ဝ့ၢ် (သးရၢၣ်လၢ တမ- ၇၇ တၢ်ပၤဖိလၢလၢအမံၤ တ သ့ၣ်ညါဘၣ်တဒ့ၣ်)	တသ့ၣ်ညါ

(၂) တပတီၢ်- တၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျိၤအကံၢ်အစီ

၁. ရဲပှၤပှၤနဟံးန့ၢ်တၢ်ကဲထီၣ်သးတခါအံၤ တဆီဘၣ်တဆီတက့ၢ်.

လီၤကဝီၢ်ခိၣ်န့ၢ်လၢအမ့ၢ် ကညီၣ်ဆူၣ်ချ့ဆီၣ်ထွဲမၤစၢၤဝဲၣ်ကျိၤ (KDHW) ဖဲမူကီၢ်ဆၢတၢ်လၢအမ့ၢ် ပဒိၣ် စီၤဘ---, ဟ့ၣ်ဒး သ့ၣ်ညါဝဲ KHRG ပျီပှၤပှၤမၤနီၣ် မၤဃါတၢ်ဖိတၢ် လၢတၢ်ကဲထီၣ်သးအံၤအဂ့ၢ်န့ၣ်လီၤ. ဖဲလၢမ့ၢ် ၃၀ သီ, ၂၀၂၄ နံၣ်အပူၤ, KHRG ပျီပှၤပှၤမၤနီၣ်မၤဃါတၢ်ဖိလဲထံၣ်လိာ်အိၣ်သကိးဝဲပှၤတူၢ်ဘၣ်တၢ်အံၤလၢ KNU ပၤဆၢဝဲတၢ်ဆါဟံၣ်တဖျါအပူၤဖဲ ဖျံထံၣ်ကရူၢ်, မူကီၢ်ဆၢအပူၤန့ၣ်လီၤ. အဝဲဒိန့ၢ်ဝဲ ပှၤတူၢ်ဘၣ်တၢ်အဂီၤ ဒီး မၤစ့ၢ်ကိးဝဲတၢ်ထံၣ်လိာ်သံကွၢ်ဒီးပှၤတူၢ်ဘၣ်တၢ်အတံလၢအမ့ၢ် အူဆ--- လီၤ.

၂. ကွဲးနီၣ်ပှါလၢဟ့ၣ်တၢ်ဂ့ၢ်အံၤတၢ်စ့ၣ်စ့ၣ်သ့ၣ်ညါ တၢ်ဂ့ၢ်အံၤအမ့ၢ်အတီၤလၢကျဲၣ်လဲၣ်.

ပှါလၢအဟ့ၣ်တၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျါအံၤ (အူဆ---) မ့ၢ်ဝဲပှါတူၢ်ဘၣ်တၢ်အဟံၣ်ဖိယီဖိတၢ်ဂၤ ဒီး အဝဲအိၣ်ဝဲဖဲတၢ်ကဲထိန်သးအဆၢကတီၢ်န့ၣ်လီၤ. အဝဲလဲၤဆၢစ့ၢ်ကီးဝဲ ပှါတူၢ်ဘၣ်တၢ်အံၤဆူတၢ်ဆါဟံၣ်န့ၣ်လီၤ.

(၃) တပတီၢ်- ဟ်ဖျါတၢ်ကဲထိန်သးအဂ့ၢ်အကျါလၢလၢပုဲပုဲတက့ၢ်

ဟ်ဖျါတၢ်ကဲထိန်သးအဂ့ၢ်အကျါလၢလၢပုဲပုဲတက့ၢ်.

ဖဲလါဖျါတြုၤအါရံၤ ၂၀၂၄ နံၣ်အပူၤ ထံကီၢ်တၢ်ပတၢ်ပြးကီၢ်ကးကရၢ (SAC) သုးဟ်ဖိၣ်လၢ ခီၣ်ချ့သုးရ့ၣ် (ခမရ - ၄၃၉) အိၣ်ဆီလီၤသးဖဲ ကညီၣ်ကွဲးသုးကလၢၤ, (ခမရ - ၃၀၇) အိၣ်ဆီလီၤသးဖဲ စ့ၤဝဲသုးကလၢၤ, ဒီး ခီၣ်ချ့သုးတြုၤ (တမ- ၇၇) တၢ်ပဖိလၢ သုးရ့ၣ်လၢတၢ်တသ့ၣ်ညါအသုးရ့ၣ်နီၣ်ဂံၢ်ဘၣ်တရ့ၣ်လၢအဟံၣ်အိၣ်ဆီလီၤသးဖဲ န့ၣ်သၢကွဲးသုးကလၢၤ န့ၣ်လီၤ ဟူးဂဲၤ ဒီးဆီလီၤသးဖဲ မူကီၢ်ဆၣ်, ချါၣ်လွံၢ်ထူၣ်ကီၢ်ရ့ၣ်အပူၤန့ၣ်လီၤ. သုးတဖၣ်အံၤဒွဲၣ်အူဝဲသဝီဖိဟံၣ်တဖၣ်, ခးဝဲကျိးဖးဒိၣ် ဒီး ဒီးလီၤဝဲဟီၣ်လၢမ့ၢ်ပိၢ်တဖၣ်အပိၢ် သဝီဖိသ့ၣ်တဖၣ်ဘၣ်ပျံၤဘၣ်ဖး ဒီး ဘၣ်ဃ့ၢ်ကွံၣ်ဝဲဒၣ်န့ၣ်လီၤ. ဒီးဖဲသဝီဖိသ့ၣ်တဖၣ်က့ၤဆူ အဟံၣ်ဖဲလၢ SAC သုးက့ၤလီၤကွံၣ်အလီၢ်ခဲန့ၣ် တၢ်ကဲထိန်သးအါမးလၢ သဝီဖိတဖၣ်ဘၣ်ဒိဝဲဒၣ်ဒီးဟီၣ်လၢမ့ၢ်ပိၢ် ခီၣ်ဖျါလၢ SAC သုးတဖၣ်ဒီးလီၤဝဲဟီၣ်လၢမ့ၢ်ပိၢ်သ့ၣ်တဖၣ်လၢဒူသဝီပူၤ ဒီး ဒူသဝီခိၣ်ဃၢၤအပိၢ်န့ၣ်လီၤ.

ဖဲလါမ့ၢ် ၂၉ သီ, ၂၀၂၄ နံၣ်, ဂီၤခီ ၈ နံၣ်ရံၣ် အမံးနံး ၃၀ အဆၢကတီၢ်, ဖိသ့ၣ်ပိၢ်မ့ၢ် ၁၄ နံၣ် တၢ်လၢအမ့ၢ်မၢ်ဒီးဒီးအမိၢ် လၢအအိၣ်လၢ ဟ--- သဝီ, န့ၣ်သၢကွဲးကရူၢ်, မူကီၢ်ဆၣ်ပူၤ, လဲၤတၢ်ဝဲသ့ၣ်ဒုတဖၣ်လၢ က့ၢ်ကပၤန့ၣ်လီၤ. ဖဲလဲၤဝဲလၢကျဲၣ်အခါ မၢ်ဒီး--- အံၤ ယီၢ်ဘၣ်ဝဲဟီၣ်လၢမ့ၢ်ပိၢ်လၢအမ့ၢ် (M14) လၢ SAC သုးဒီးလီၤပာ်ဝဲတဖျါန့ၣ်လီၤ. အခီၣ်ဘၣ်ဒိဝဲခံကပၤလၢာ် ဒီး အခီၣ်လၢအထွဲတပတၢ်ကွံၣ်ဝဲဒၣ်လၢမ့ၢ်ပိၢ်ပိၢ်ဖးထီၣ်အပိၢ်လီၤ. ဖဲန့ၣ်အခါဘၣ်ဝဲဒၣ်လၢ ကညီၣ်ဒိကလုာ်တၢ်ထူၣ်ဖျဲးသုးမ့ၢ်ဒိၣ် (KNLA) သုးဖိတဖၣ် ဟံးအိၣ်ပတုာ်ဘၣ်ဝဲလၢသဝီပူၤအပိၢ်, အဝဲသ့ၣ်ရဲၣ်ကျဲၤမၤစၢၤဝဲဒီး မၢ်ဒီး---အံၤအမိၢ်ဒီးအဖါတၢ်အူဆ--- လဲၤဆၢအီၤဆူ KNU ပၤဆၢတၢ်ဆါဟံၣ်တဖျါဖဲ ဖျံထၣ်ကရူၢ်, မူကီၢ်ဆၣ်ပူၤန့ၣ်လီၤ. အဝဲအခီၣ်အထွဲတကပၤဘၣ်တၢ်ကွဲးကါ အီၤဒီးဘၣ်တၢ်ဒိၣ်တူၢ်ကွံၣ်ဝဲဒၣ်န့ၣ်လီၤ. အခီၣ်လၢအစ့ၢ်တကပၤဘၣ်ဒိစ့ၢ်ကီးဝဲဘၣ်ဆၣ်တဘၣ်ဒိၣ်တူၢ်ဝဲဒၣ်ဘၣ်န့ၣ်လီၤ.

ဘၣ်ဃးဒီးတၢ်ကူၤစါယါဘျါအဖိခိၣ်, မၢ်ဒီး--- အတံ, အူဆ---ရဲၣ်ပုးဝဲဒိအံၤ, “အခဲအံၤဒုတၢ်ကူၤစါယါဘျါအဘူးအလဲဒု ယတသ့ၣ်ညါဒီးဘၣ်. ကသံၣ်သရ့ၣ်လၢတၢ်ဆါဟံၣ်တဖၣ်ဒုန့ၢ်ဟံၣ်စၢၤပှါ (ပတၢ်ကီတၢ်ခဲ) ဒီး အါတက့ၢ်ဒုအဝဲသ့ၣ်မၤစၢၤဝဲ ပှါကမ့ၢ်တဖၣ် (ယါဘျါအဝဲသ့ၣ်ကလီကလီ)လီၤ. [...] အမိအပါန့ၣ်က့ဘၣ်သဂါဒီး တၢ်ကီတၢ်ခဲအါမး ဒီး အဟံၣ်ဖိယီဖိန့ၢ် ကျိၣ်စ့တဘၣ်ဘျိးဘၣ်ဒါအါဘၣ်. ယတဲဘၣ်အဝဲသ့ၣ်လၢ တဘၣ်သးစံးတဂ့ၢ်. ပှါလၢအဆီၣ်ထွဲမၤစၢၤတၢ်တဖၣ် ကန့ၢ်ဟံၣ်စၢၤပှါဒါ.” အူဆ---တဲအါထီၣ်ဝဲလၢ, “အမိအပါခဲဂၤလၢာ်န့ၢ် တူၢ်လဲၤမၤတၢ်လၢတနံၤဂီၢ်တနံၤဂီၢ်. အခဲအံၤပမၤတၢ် တသ့ဘၣ်. ပလဲၤတၢ်က့ၤတၢ်စ့ၢ်ကီးတန့ၢ်ဘၣ် မ့ၢ်လၢတၢ်ခးကျိးဖးဒိၣ် ဒီးပဘၣ်ပျံၤစ့ၢ်ကီး ဟီၣ်လၢမ့ၢ်ပိၢ်တဖၣ်လီၤ. တၢ်အံၤကဲထိန်တၢ်ကီတၢ်ခဲလၢတၢ်လုာ်အိၣ်သးသမူအဂီၢ်ဒိၣ်မး ဒီး မ့ၢ်တၢ်ကီတၢ်ခဲလၢသဝီဖိတဖၣ်လၢအအိၣ်လၢသဝီပူၤတဖၣ် လီၤ. လၢပှါမၤအိၣ်ဝဲဖိတဖၣ်အဂီၢ်ဒုကီၢ်ညါတစဲး ဘၣ်ဆၣ် မ့ၢ်ပှါလၢအမၤဃုးဃုမၤတူၢ်ငါမၤတၢ်လၢတနံၤဂီၢ်တနံၤဂီၢ်

တဖၣ်အဂီၢ်ဒု, လၢတၢ်အိၣ်သးဒီးအံၤအဖီခိၣ်အဝဲသ့ၣ်မၤတၢ်တသ့ၣ်နီၣ်တမံၤဘၣ်.” [တၢ်တသ့ၣ်ညါဘၣ်လၢ ဖဲတၢ်ဒီးကူၤစါယါ ဘျါဝံၤအလီၢ်ခံ, မ့ၢ်ဟံၣ်ဖိဃီဖိတဒုၣ်အံၤ ဒီးန့ၢ်ဘၣ်တၢ်ဆိၣ်ထွဲမၤစၢၤလၢတၢ်ကူၤစါယါဘျါတၢ်လၢဘူၣ်လၢစ့ၤ (မ့တမ့ၢ်) တၢ်လုၢ်အိၣ်သးသမူတၢ်မၤစၢၤလၢကရၢကရိတဖုဖုလံၤဒါဘၣ်န့ၣ်လီၤ.]

ဒီဖျါလၢ SAC သးတဖၣ်ဒီးလီၤဝဲဟီၣ်လၢ်မ့ၢ်ပီၤအါမးဖဲလၢအဝဲသ့ၣ်ဟူးဂဲၤဝဲဖဲဟ--- သဝီ ဖဲ လါဖျါတြူၤအါရံၤ ၂၀၂၄ နံၣ်ပူၤ အဃီ သဝီဖိသ့ၣ်တဖၣ် ဘၣ်လဲထီၣ်က့ၤလီၤ ဒီးဖဲတၢ်မၤတၢ်လၢတၢ်ပျံၤတၢ်ဖုးအပူၤ မ့ၢ်လၢတၢ်ဒီးလီၤဟီၣ်လၢ်မ့ၢ်ပီၤအါလီၢ်န့ၣ် တသ့ၣ်ညါဝဲဒၣ်ဘၣ်န့ၣ်လီၤ. ဒီဖျါလၢတၢ်ကဲထီၣ်သးဒီးမၢ်ဒေ---အဖီခိၣ်, သဝီဖိသ့ၣ်တဖၣ်တူၢ်ဘၣ်ဝဲဒၣ်လၢတၢ်ဘၣ်တၢ်ဘၢ တအိၣ်ဖဲလၢအဝဲသ့ၣ်ဟူးထီၣ်က့ၤလီၤအခါ ဒီးအဝဲသ့ၣ်အိၣ်ဝဲလၢတၢ်ဖျါတၢ်ဖုးအပူၤန့ၣ်လီၤ.



တၢ်ဂီၤသ့ၣ်တဖၣ်အံၤဘၣ်တၢ်ဒီးန့ၢ်အီၤလၢ KHRG ပျီပူၤပူၤမၤနီၣ် မၤဃါတၢ်ဖိတဂၤ ဖဲလါမ့ၢ် ၂၀၂၄ နံၣ်အပူၤ ဖဲ KNU ပၤဆုၤဝဲတၢ်ဆါ ဟံၣ်တဖျါအပူၤဖဲ ဖျံထၣ်ကရူၢ်, မူကီၢ်ဆၣ်, ချၢၣ်လွံၢ်ထုၣ်ကီၢ်ရဲၣ် အပူၤန့ၣ်လီၤ. တၢ်ဂီၤတဖၣ်အံၤဟံၣ်ဖျါထီၣ်ဝဲ ဖိသၣ်ပိၢ်မုၢ် ၁၄ နံၣ်လၢအမ့ၢ် မၢ်ဒေ--- လၢအဘၣ်ဒိဝဲဒၣ်ဒီး ဟီၣ်လၢ်မ့ၢ်ပီၤပီၤဖး ထီၣ်ဝဲတဂၤန့ၣ်လီၤ. မ့ၢ်ပီၤအံၤ တၢ်ဒီးလီၤအီၤလၢ SAC သးတဖၣ် ဖဲလါဖျါတြူၤအါရံၤ ၂၀၂၄ နံၣ်အပူၤန့ၣ်လီၤ. မၢ်ဒေ--- အခိၣ်လၢထွဲ တကပထီၣ်တၢ်ကွံၣ်ဝဲဒၣ်ဒီး အခိၣ်လၢအစ့ၣ်တကပစ့ၢ်ကီး ဘၣ်ဒိဝဲဒၣ်န့ၣ်လီၤ. (တၢ်ဂီၤ - KHRG)

(၄) တပတီၢ်- တၢ်ဃုန့ၢ်အခွဲး

မ့ၢ်ပှၤလၢအတူၢ်ဘၣ်တၢ်တဖၣ် ဟ့ၣ်ပှၤတၢ်ခွဲးတၢ်ယာ်လၢပကသုတၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျိၤတခါအံၤၤ၊ ဟ့ၣ်ပှၤတၢ်ခွဲးတၢ်ယာ်လၢ ပကသု တၢ်ဂ့ၢ်အံၤလၢကျဲၣ်လဲၣ်.

ပှၤတူၢ်ဘၣ်တၢ်ဒီးအဟံၣ်ဖိဃီဖိဟ့ၣ်ဝဲဒၣ်အခွဲးလၢ KHRG ကသု ဒီးဘိးဘၣ်ရၤလီၤဝဲတၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျိၤအံၤ လၢကဒုးသ့ၣ်ညါဘၣ် ပှၤအဂၤတဖၣ်လၢတၢ်ကဲထိန်သးအံၤန့ၣ်လီၤ.

ကညီဂုၢ်ဝိခွဲးယာ်ကရူၢ် (KHRG) အဂ့ၢ်ဖုၣ်ကိာ်

ကညီဂုၢ်ဝိခွဲးယာ်ကရူၢ် (KHRG) အံၤဘၣ်တၢ်ဒုးအိၣ်ထီၣ်အီၤဖဲ ၁၉၉၂ နံၣ် ဒီးမ့ၢ်ဝဲလီၢ်ကဝီၤကရၤသဘူတဖုလၢ အၢၣ်လီၤမၤတၢ်လၢ ကမၤဂ့ၢ်ထီၣ်ပှၤဂ့ၢ်ဝိခွဲးယာ်အတၢ်အိၣ်သး လၢကိာ်ပယီၤမ့ၢ်ထီၣ်ကလံၤထံးအပူၤန့ၣ်လီၤ. KHRG သိၣ်လိဝဲ လီၢ်ကဝီၤဒုးသဝီဖိတဖၣ် လၢကမၤနီၣ်မၤညါတၢ်မၤဘၣ်ဒိပှၤဟီၣ်ခိၣ်ဖိခွဲးယာ်အဂ့ၢ်အကျိၤန့ၣ် လီၤ. KHRG ဘိးဘၣ်ရၤလီၤတၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျိၤတဖၣ်အံၤ ဒ်သိးကဟ်ဖျါထီၣ်လီၢ်ကဝီၤပူၤ ကမျါတဖၣ်အကလုာ်, အတၢ်တူၢ်ဘၣ်ခိၣ်ဘၣ်, အတၢ်ဘၣ်ယိၣ်ဘၣ်ဘျီ ဒီး အတၢ်ထံၣ်တၢ်ပာ်သးသ့ၣ်တဖၣ်န့ၣ်လီၤ. နဃုထံၣ်သ့ၣ်ညါ ပတၢ်မၤသ့ၣ်တဖၣ်ဖဲ www.khrg.org အပူၤသ့ၣ်ဒၣ်န့ၣ်လီၤ.